

Nejc Rupnik (born 2000) began playing the cello at the age of seven at the Vrhnika Music School with Prof. Almira Hamidullina, and later continued his studies at the Vič–Rudnik Music School with Prof. Damir Hamidullin. He pursued his education at the Conservatory of Music and Ballet in Ljubljana in the class of Prof. Karmen Pečar Koritnik, after which he spent one year at the Gustav Mahler University in Klagenfurt studying with Prof. Igor Mitrović.

In 2024, he completed his Bachelor's degree at the Mozarteum University Salzburg in the class of Prof. Enrico Bronzi. He is currently pursuing a Master's degree in Violoncello in the class of Prof. Matthias Bartolomey, as well as a Master's degree in Chamber Music in the class of Prof. Cibran Sierra Vazquez, at the Mozarteum University Salzburg.

Nejc is a laureate of several national TEMSIG competitions: TEMSIG 2012 – gold plaque, 3rd prize; TEMSIG 2015 – gold plaque, 2nd prize, 100 points, and a special award for the best performance of the compulsory piece; TEMSIG 2018 – gold plaque, 1st prize; and TEMSIG 2024 – gold plaque, 2nd prize. In 2018, he received the Škerjanc Award from the Conservatory of Music and Ballet in Ljubljana for outstanding academic achievements and contributions to the artistic reputation of the institution.

He has performed in recital series such as Dobimo se na Magistratu and Zvoki mladih v Slovenski filharmoniji, as well as in concert cycles organized by the Ljubljana Music Youth. As a member of a cello trio, he has performed with the KGBL Symphony Orchestra at the Slovenian Philharmonic and on tour in Dresden. He is also a member of the cello ensemble

CELLOATTACCA!!, under the mentorship of Prof. Karmen Pečar Koritnik.

Since October 2025, he has been a regular member of the Philharmonie Salzburg orchestra. Nejc plays a cello made by the luthier Vlado Tilev (2023) in Sofia.

Nejc Rupnik (geb. 2000) begann im Alter von sieben Jahren Violoncello an der Musikschule Vrhnika bei Prof. Almira Hamidullina zu lernen und setzte seine Ausbildung anschließend an der

Musikschule Vič–Rudnik bei Prof. Damir Hamidullin fort. Seine weitere musikalische Ausbildung absolvierte er am Konservatorium für Musik und Ballett Ljubljana in der Klasse von Prof. Karmen Pečar Koritnik. Danach studierte er ein Jahr an der Gustav Mahler Privatuniversität für Musik in Klagenfurt bei Prof. Igor Mitrović.

Im Jahr 2024 schloss er sein Bachelorstudium an der Universität Mozarteum Salzburg in der Klasse von Prof. Enrico Bronzi ab. Derzeit studiert er dort im Masterstudium Violoncello in der Klasse von Prof. Matthias Bartolomey sowie im Masterstudium Kammermusik in der Klasse von Prof. Cibran Sierra Vazquez.

Nejc ist Preisträger mehrerer nationaler TEMSIG-Wettbewerbe: TEMSIG 2012 – Goldplakette, 3. Preis; TEMSIG 2015 – Goldplakette, 2. Preis, 100 Punkte sowie Sonderpreis für die beste Interpretation des Pflichtstücks; TEMSIG 2018 – Goldplakette, 1. Preis; TEMSIG 2024 – Goldplakette, 2. Preis. Im Jahr 2018 erhielt er den Škerjanc-Preis des Konservatoriums für Musik und Ballett Ljubljana für herausragende schulische Leistungen und seinen Beitrag zur künstlerischen Anerkennung der Institution.

Er trat in verschiedenen Konzert- und Rezitalreihen auf, darunter Dobimo se na Magistratu und Zvoki mladih v Slovenski filharmoniji sowie in Konzertzyklen der Ljubljanaer Musikjugend. Als Mitglied eines Cellotrios konzertierte er mit dem KGBL-Sinfonieorchester in der Slowenischen Philharmonie sowie auf Tournee in Dresden. Zudem ist er Mitglied des Celloensembles CELLOATTACCA!! unter der künstlerischen Leitung von Prof. Karmen Pečar Koritnik.

Seit Oktober 2025 ist er festes Mitglied des Orchesters der Philharmonie Salzburg. Nejc spielt ein Violoncello des Geigenbauers Vlado Tilev (2023) aus Sofia.